

## **Einladung 16. EFA-Präsidiumssitzung** (Periode 2022-2024)

### **15. April 2024, 19:00 online via Teams**

TeilnehmerInnen: Johanna Einsiedler, Andreas Steinbauer, Petr Riedl, Gerhard Zeller, Ulrich Meiners, Jürgen Albrecht, Cassandra Hagen, Jakob Gasse

Entschuldigt: Sander Koyen

#### **Tagesordnungspunkte**

#### **1. Begrüßung & Protokoll der 15. EFA-Präsidiumssitzung vom 22.01.2024**

Genehmigt, mit Dank an J. Gasse.

#### **2. Mitteilungen**

##### **2.1. Zukunftsprojekt Faustball Deutschland (Coaching-App, gemeinsame Vermarktungsfirma u.a.m.)**

Heißt seit heute mit Arbeitstitel „UnitedFaustball“. Leichte Verzögerungen, aber es gibt eine Terminfindung bis 09.05. mit IFA (Christoph Oberlehner), Österreich (Hannes Dinböck), EFA&SF (Franco Giori) und Faustball Deutschland (Torsten Voitag).

##### **2.2. IFA**

World-Tour Finale 18.-21.07.2024 wurde nach Mannheim vergeben.

U18 WM männlich und weiblich 2026 wurde in die Schweiz vergeben.

Die Faustball WM 2027 findet in Deutschland statt.

Balllizenzen ab 1.4. sind vergeben und auf der Webseite der IFA einsehbar. Die Nachfrage zu diversen nicht genannten Jugendbällen läuft über Hersteller bzw. Nationen.

Für 2029 ist Karlsruhe durch das DOSB für die Ausrichtung der World Games nominiert.

##### **2.3. IFA Ballrechte ab 01.04.2024**

Folgende Ballrechte wurden vergeben:

2024: U18WM – Ludwig; World Tour Finale – Sportastic; Frauen-WM – Sportastic

2025: WTF – Sportastic; World Games – Sportastic

#### **3. Länderspiele, Bewilligung und Gebühr**

Ab sofort wird es eine Liste geben, welche Jürgen online stellt.

#### **4. Italien u.w. MV Beschwerde an IFA betr. WG-Qualifikationskriterien**

Italien sollte es direkt einreichen. Italien hat aber recht. Die EFA begrüßt die Änderung, nicht aber, dass es nachträglich gemacht wurde. Die EFA unterstützt die Position Italiens.

## **5. EFA-Wettbewerbe**

### **5.1. Champions Cup Women's & Men's, Hochburg-Ach AUT, 06.-07.07.2024**

Spielplan ist entworfen und wird Andreas Drbal zukommen gelassen, um etwaige Änderungen/Wünsche einzubauen zu. Sonst alles schick. Bälle gehen bitte nach Hochburg und auch gleich noch für die U21 mit. Um das Gastgeschenk kümmert sich bitte U. Meiners. EFA-Delegierte sind J. Einsiedler, A. Steinbauer und G. Zeller.

### **5.2. U21 Men's European Championship, Jona SUI, 02.-03.08.2024**

Belgien hat seine Meldung leider zurückgezogen. Spielplan, Schiedsrichter und Co. Stehen. Andreas ist in engem Kontakt mit Martin Grögli. Gastgeschenk bitte durch U. Meiners.

### **5.3. Jugendeuropa Pokal, Widnau SUI, 05.-06.10.24, Zwischenstand**

J. Gasse ist mit Marcel Kunz von Widnau in Kontakt und es läuft alles soweit. Die Meldung ist noch bis 20.04. möglich. Gastgeschenk bitte auch durch U. Meiners.

## **6. European Championships Men's, Frauenfeld SUI, 21-24.08.2024**

### **6.1. Spielplan**

Die Gestaltung des Spielplans hat sich als recht schwierig herausgestellt. Einerseits hatte der Veranstalter einige Wünsche denen wir gern nachkommen wollen und andererseits ist ein Teilnehmerfeld mit 9 Nationen nicht so einfach sinnvoll in einen schönen Spielplan zu packen. Da es nun eine 4er und eine 5er Gruppe gibt, spielen die Gruppen auf unterschiedlich viele Gewinnsätze, um die Belastung möglich gleich zu halten. Da beide Plätze nebeneinander sind, können auch parallellaufende Partien gut gleichzeitig verfolgt werden. Das Präsidium gibt den vorliegenden Spielplan (Anhang) freigeben.

### **6.2. Organisationsplan, aktualisierte Version 04.24**

Es wurden durch Franco Ergänzungen eingefügt und diese werden nun dem OK weitergeleitet. Es sind lediglich technische Anpassungen, keine finanziellen/Materielle Anpassungen.

## **7. 3. EFA-Kongress in Frauenfeld SUI, 21.08.2024 in Frauenfeld**

Es wird im Restaurant Eishalle stattfinden. Erste Idee war 15:00 Uhr, durch Spielplan und Co. wird der Start für 13:00 Uhr vorgesehen. Danach gibt es einen kleinen Empfang, möglicherweise geht dieser ins erste Spiel, da müssen Teilnehmer individuell entscheiden.

Die EFA-Präsidiumssitzung ist am Mittwoch um 10:30 Uhr.

Das Bankett ist am Mittwochabend nach dem letzten Spiel.

### **7.1. Programm, Gästeeinladung, Raum Kongress & Empfang**

Alle Details werden um den 16.05.24 zusammen mit der Einladung an die Verbände geschickt. Empfang bereiten F. Giori und J. Gasse vor. F. Giori holt ein Angebot vom OK ein.

### **7.2. Kongressinhalte gemäß Tagungsordnung Kongress**

Personalentscheidungen: Ctirad Grüner ist bereit für Petr Riedl den Sitz im Präsidium einzunehmen, da Petr Riedl aus gesundheitlichen Gründen ausscheiden möchte. Wir wünschen Petr schon jetzt nur das Beste,

akzeptieren seine Entscheidung und können uns Ctirad gut im Präsidium vorstellen. Faustball Deutschland würde gern mit einem Präsidiumsmitglied in der EFA vertreten sein.

Bericht durch Präsidenten, den Leiter Sport und die Kommissionen. Terminkalender präsentieren, wobei die U21w präsentieren als neue Klasse eingeführt wird. 2x2 Faustball noch einmal erwähnen.

Budget (2024/2025), mit Fond und Berichte (2022/2023) durch J. Albrecht.

Ehrungen – Petr, JEP-Kommission, ggf. Uli

Josef Andolfatto wird als Wahlleiter angefragt.

## **8. Bewerbungen Men's EM 2026 & weitere Bewerbungen Faustball Deutschland**

Es gab für die Männer-EM 2026 zwei Bewerbungen. Eine durch Dänemark und eine durch Faustball Deutschland. Beide Bewerbungen sind sehr stark und ansprechend. Die Bewerbung von Faustball Deutschland ist dabei Teil eines größeren Event-Konzeptes unter dem Namen OneEuro. In diesem Zusammenhang bewirbt sich Faustball Deutschland auch auf die Frauen-EM, den JEP und die U21EM. Die Frauen EM 2026 wurde durch uns (EFA) bereits vergeben, jedoch dies noch nicht kommuniziert. Deshalb die Frage durch F. Giori an alle mit dem Ergebnis folgender Grundsatzentscheidung: keine Rücknahme einer vergebenen Veranstaltung durch die EFA. Die Frauen-EM bleibt somit wie im Januar entschieden in der Schweiz und diese hat die Veranstaltung an Vordemwald übertragen. Die U21 EM ist im Jahr 2026 in Deutschland vorgesehen und stellt somit bei der Vergabe keine weitere Fragestellung dar. Allerdings würde die parallele Austragung mit einer Männer-EM für viele kleinere Nationen eine Herausforderung darstellen. Nach langer und ausgiebiger Diskussion, bei der alle angehört und die Argumente gegeneinander abgewogen wurden, hat das Präsidium entschieden, die Männer EM 2026 an Dänemark zu vergeben. Das Konzept von Faustball Deutschland ist allerdings so ansprechend und zukunftsorientiert, dass sich das Präsidium einigt, die Idee weiter zu verfolgen, um mit FD eine Lösung zu finden. Mglw. im Jahr 2028?

## **9. EFA-Terminkalender 2024-2027, Aktualisierung**

Änderungen sind eingefügt und online einsehbar.

## **10. Verschiedenes**

Präsidiumssitzungen 2024: ~~13.05.~~ verschoben auf 16.05. / 21.08. Kongress/ 07.10. / 02.12.

## **Invitation 16th EFA Executive Committee Meeting** (Period 2022-2024) **April 15th, 2024, 07:00 p.m., online via Teams**

Participants: Johanna Einsiedler, Andreas Steinbauer, Petr Riedl, Gerhard Zeller, Ulrich Meiners, Jürgen Albrecht, Cassandra Hagen, Jakob Gasse

Apologized: Sander Koyen

### **Agenda items**

#### **1. Welcome & minutes of the 13th EFA Presidium meeting of 22.01.2024**

Approved. Thanks to J. Gasse.

#### **2. Announcements**

##### **2.1. Future project Fistball Germany (coaching app, joint marketing company, etc.)**

As of today, the working title is "UnitedFaustball". Slight delays, but a date has been set until May 9th with IFA (Christoph Oberlehner), Austria (Hannes Dinböck), EFA&SF (Franco Giori) and Fistball Germany (Torsten Woitag).

##### **2.2. IFA**

World Tour Final 18.-21.07.2024 was awarded to Mannheim.

U18 World Championships Men's and Women's 2026 was awarded to Switzerland.

The 2027 Fistball World Championships will be held in Germany.

Ball licenses from 1st of April have been awarded and can be viewed on the IFA website. Various youth balls are not listed. This will be addressed by manufacturers or nations.

Karlsruhe has been nominated by the DOSB to host the World Games in 2029.

##### **2.3. IFA ball rights**

The following ball rights have been awarded:

2024: U18 World Championships - Ludwig; World Tour Finals - Sportastic; Women's World Championships - Sportastic

2025: WTF - Sportastic; World Games - Sportastic

#### **3. international matches, authorization and fee**

From now on there will be a list, which Jürgen will put online.

#### **4. Italy etc. MV complaint to IFA regarding WG qualification criteria**

Italy should submit it directly. But Italy is right. EFA welcomes the change, but not that it was made retrospectively. EFA supports Italy's position.

## **5. EFA competitions**

### **5.1. Champions Cup Women's & Men's, Hochburg-Ach AUT, 06.-07.07.2024**

Schedule has been drafted and will be sent to Andreas Drbal to incorporate any changes/wishes. Otherwise everything is fine. Balls please go to Hochburg and also for the U21. U. Meiners will take care of the guest gift. EFA delegates are J. Einsiedler, A. Steinbauer and G. Zeller.

### **5.2. U21 Men's European Championship, Jona SUI, 02.-03.08.2024**

Belgium has unfortunately withdrawn its entry. Schedule, referees and co. are in place. Andreas is in close contact with Martin Grögli. Guest present please through U. Meiners.

### **5.3. European Youth Cup, Widnau SUI, 05.-06.10.24**

J. Gasse is in contact with Marcel Kunz from Widnau and everything is going well. Registration is still possible until 20.04. Guest gift please also through U. Meiners.

## **6. European Championships Men's, Frauenfeld SUI, 21-24.08.2024**

### **6.1. Game plan**

The organization of the match schedule turned out to be quite difficult. On the one hand, the organizer had some wishes that we would like to fulfill and on the other hand, a field of participants with 9 nations is not so easy to pack into a nice schedule. As there is now a group of 4 and a group of 5, the groups play different numbers of winning sets in order to keep the load as equal as possible. As both courts are next to each other, parallel matches can also be watched at the same time. The Presiding Committee approves the present match schedule (appendix).

### **6.2. Organization plan, updated version 04.24**

Franco has made additions and these will now be forwarded to the OC. These are only technical adjustments, no financial/material adjustments.

## **7. 3rd EFA Congress in Frauenfeld SUI, 21.08.2024 in Frauenfeld**

It will take place in the Restaurant Eishalle. First idea was 15:00, due to the game schedule and co. the start is planned for 13:00. Afterwards there will be a small reception, possibly going into the first game, participants have to decide individually.

The EFA Executive Committee meeting is on Wednesday at 10:30 am.

The banquet is on Wednesday evening after the last game.

### **7.1. Program, Guest Invitation, Congress Room & Reception**

All details will be sent to the federations around 16.05.24 together with the invitation. F. Giori and J. Gasse will prepare the reception. F. Giori obtains an offer from the OC.

### **7.2. Congress contents according to the Congress agenda**

Personnel decisions: Ctirad Grüner is prepared to take Petr Riedl's seat on the Executive Committee, as Petr Riedl wishes to step down for health reasons. We wish Petr all the best, accept his decision and can well imagine Ctirad on the Presidium. Fistball Germany would like to be represented in the EFA by a member of the Executive Committee.

Report by the President, the Head of Sport and the commissions. Present the schedule, whereby the U21w will be introduced as a new class. Mention 2x2 fistball once again.

Budget (2024/2025), with fund and reports (2022/2023) by J. Albrecht.

Honors - Petr, JEP Commission, possibly Uli

Josef Andolfatto is requested as election manager.

## **8. bids Men's EM 2026 & further bids Fistball Germany**

There were two bids for the 2026 European Men's Championship. One by Denmark and one by Fistball Germany. Both bids are very strong and appealing. Fistball Germany's bid is part of a larger event concept under the name OneEuro. In this context, Fistball Germany is also bidding for the Women's European Championship, the JEP and the U21 European Championship. The Women's European Championship 2026 has already been awarded by us (EFA), but this has not yet been communicated. F. Giori therefore put the question to everyone, resulting in the following fundamental decision: the EFA will not withdraw an awarded event. The Women's European Championship will therefore remain in Switzerland, as decided in January, and Switzerland has awarded the event to Vordemwald. The European U21 Championship is scheduled to be held in Germany in 2026 and is therefore not a further issue in the allocation process. However, holding the event at the same time as the European Men's Championships would pose a challenge for many smaller nations. After a long and extensive discussion in which everyone was heard and the arguments weighed up against each other, the Executive Committee decided to award the 2026 European Men's Championship to Denmark. However, the concept of Fistball Germany is so appealing and future-oriented that the Executive Committee agreed to pursue the idea further in order to find a solution with FD. Possibly in 2028?

## **9. EFA calendar 2024-2027, update**

Changes have been added and can be viewed online.

## **10. miscellaneous**

Presidium meetings 2024: 13.05. postponed to 16.05. / 21.08. Congress/ 07.10. / 02.12